



RESERVE BANK OF VANUATU

BANQUE DE RÉSERVE DU VANUATU

TENDER NOTICE

The Reserve Bank of Vanuatu (RBV) invites reputable, qualified, and experienced firms to submit proposals for the provision of outsourced internal audit services. The aim is to enhance RBV internal control processes and ensure compliance with international audit standards.

Purpose and overall Objective:

RBV seeks an expert audit firm to conduct comprehensive internal audits covering key financial, operational, systems and compliance functions. The selected firm will work closely with RBV management to identify and mitigate risks, improve operational efficiency, and ensure alignment with applicable laws and regulations.

Scope of Work:

The provider is expected to produce the following:

- A documented risk universe resulting from the risk assessment;
- A risk-based internal audit plan;
- Audit reports for each individual engagement, comprising findings and actionable recommendations;
- Quarterly reports on key risks and findings and status of implementation of recommendations; and
- Semi-annual status report on services delivered, including limitations, and progress in capacity building of the RBV's internal audit function. This should include a meeting with the Board to discuss key deliverables and progress in capacity building.

Eligibility Criteria:

Interested qualified firms should meet the following criteria:

- Must have proven experience and access to expertise in internal audit services to financial institutions and central banks.
- Should have expert knowledge and experience in conducting internal audits and assurance on control systems in an IT environment.
- Shall not be the external auditor of the RBV as internal audit services by the external auditor are prohibited under the requirements of International Standards on Auditing (ISA).
- Ability to deploy resources on-site in Vanuatu, if necessary.

Submission Guidelines:

Interested firms are requested to submit the following proposals;

1. Firm's profile, experience, and accreditation details.
2. Methodology and approach to internal audit services.
3. Proposed team members with relevant qualifications.
4. Detailed pricing structure.
5. References from similar engagements.

Issuance Date: 02nd November 2024

Deadline for Submission: 02nd December 2024

Submission Address:

All submissions in a sealed enveloped marked
"Tender for Outsourcing of Internal Audit Services" to:

Mr. August Letlet Governor
Reserve Bank of Vanuatu PMB 9062,
Emile Mercet Street
Port Vila
Vanuatu

Contact Information:

For inquiries, please contact the following;

Mr. August Letlet
Governor
Reserve Bank of Vanuatu Email: aletlet@rbv.gov.vu
Contact: 23333

Mrs. Annaelle Rolland
Executive Secretary Email: arolland@rbv.gov.vu
Contact: 23333

AVIS D'APPEL D'OFFRES

La Banque de Réserve de Vanuatu (BRV) invite des entreprises réputées, qualifiées et expérimentées à soumettre des propositions pour la fourniture de services d'audit interne externalisés. L'objectif est d'améliorer les processus de contrôle interne de la RBV et de garantir la conformité avec les normes d'audit internationales.

But et objectif global

La BRV recherche un cabinet d'audit spécialisé pour réaliser des audits internes complets couvrant les principales fonctions financières, opérationnelles, de systèmes et de conformité. Le cabinet sélectionné travaillera en étroite collaboration avec la direction de la RBV afin d'identifier et d'atténuer les risques, d'améliorer l'efficacité opérationnelle et de garantir l'alignement sur les lois et réglementations applicables.

Domaine de travail

Le prestataire doit produire les éléments suivants :

- Un univers de risque documenté résultant de l'évaluation des risques
- Un plan d'audit interne basé sur les risques
- Des rapports d'audit pour chaque mission individuelle, comprenant des conclusions et des recommandations exploitables
- des rapports trimestriels sur les principaux risques et constatations, ainsi que sur l'état d'avancement de la mise en œuvre des recommandations ; et
- un rapport semestriel sur l'état d'avancement des services fournis, y compris les limites, et les progrès réalisés dans le renforcement des capacités de la fonction d'audit interne de la BRV. Ce rapport devrait comprendre une réunion avec le conseil d'administration afin de discuter des principaux résultats attendus et des progrès réalisés en matière de renforcement des capacités.

Critères d'admissibilité :

Les entreprises qualifiées intéressées doivent répondre aux critères suivants :

- Avoir une expérience avérée et un accès à l'expertise en matière de services d'audit interne pour les institutions financières et les banques centrales.
- Doit posséder des connaissances et une expérience spécialisées dans la réalisation d'audits internes et l'assurance de systèmes de contrôle dans un environnement informatique.
- Ne doit pas être l'auditeur externe de la RBV, car les services d'audit interne fournis par l'auditeur externe sont interdits en vertu des normes internationales d'audit (NIA).
- Capacité à déployer des ressources sur place à Vanuatu, si nécessaire.

Les entreprises intéressées sont invitées à soumettre les propositions suivantes ;

1. Profil de la société, expérience et détails de l'accréditation ;
2. Méthodologie et approche des services d'audit interne ;
3. Plan de gestion proposé ;
4. Structure tarifaire détaillée et
5. Références de missions similaires.

Date d'émission : 02 Novembre 2024

Date limite de soumission : 02nd Decembre 2024

Adresse de soumission :

Toutes les candidatures doivent être soumises dans une enveloppe scellée portant la mention suivante

« Appel d'offres pour l'externalisation des services d'audit interne ».

et à adresser à

M. August Letlet
Gouverneur
Banque de réserve de Vanuatu
PMB 9062,
Emile Mercet Street
Port Vila
Vanuatu

Contact Information :

Pour toute demande de renseignements, veuillez contacter
M. August Letlet
Gouverneur
Banque de réserve de Vanuatu Courriel : aletlet@rbv.gov.vu
Contact : 23333

Mme Annaelle Rolland
Secrétaire exécutive Courriel : arolland@rbv.gov.vu
Contact: 23333